
PROTOKÓŁ 

z posiedzenia wspólnego wszystkich Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 17 listopada 2022 r. 

W posiedzeniu wspólnym komisji wzięli udział: 

• 12 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

• Wójt Gminy Dębnica Kaszubska – Iwona Warkocka 

• Zastępca Wójta Gminy – Karol Żukowski 

• Sekretarz Gminy – Agnieszka Żukowska 

• Skarbnik Gminy – Renata Protasewicz 

Radni nieobecni: Olech Marcin, Krycki Adam, Tutak Bartłomiej 

Radni spóźnieni: Badowski Krzysztof, Lejczak Jadwiga 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Zaopiniowanie materiałów na sesję. 
3. Omówienie spraw bieżących. 
4. Zamknięcie posiedzenia. 

Ad. 1-2 

 Posiedzenie wspólne wszystkich komisji o godzinie 11:10 otworzył Wiceprzewodniczący Rady 

Gminy Witold Leśniewski, który przywitał pracowników Urzędu Gminy oraz Radnych Rady Gminy. 

1) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

Radny Roman Cech poinformował, że 3.11 komisja spotkała się w celu zaopiniowania złożonej petycji. 

Podczas posiedzenia otrzymali informację, że prace odwadniające drogę zostały wykonane przez 

gminę. Sprawdzono wykonane prace, są solidnie wykonane, jest duży rów melioracyjny, udrożniono 

przepływ pod drogą do stawu. Położenie nowej nawierzchni na tę drogę jest zbyt kosztowne.  Płyty 

z tej drogi są dość równe, sama droga została wyrównana, na dzień dzisiejszy za dużo środków trzeba 

byłoby przeznaczyć, aby doprowadzić drogę do stanu, jaki chcieliby mieszkańcy. Wobec tego jakie 

prace zostały wykonane i monitorowaniu tych prac uznano, że petycja nie zasługuje na uwzględnienie. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3   

Rewizyjna brak quorum 

Infrastruktury i Budżetu 4   

Skarg, Wniosków i Petycji 4   

 

  



2) Projekt uchwały zmieniający uchwałę nr XLI/298/2022 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 
27 stycznia 2022 r. w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy Dębnica 
Kaszubska. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3   

Rewizyjna brak quorum 

Infrastruktury i Budżetu 4   

Skarg, Wniosków i Petycji 4   

3) Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy 
obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że do tej pory Rada Gminy podejmowała 

uchwałę o zwrocie kosztów na podstawie ceny jednostkowej paliwa. Nowelizacja przepisów 

spowodowała zmianę sposobu rozliczenia stawek, od teraz koszty przejazdu będą wyliczane według 

stawek ujętych w rozporządzeniu o maksymalnych stawkach za użytkowanie własnego pojazdu 

w delegacja służbowych. Projekt uchwały jest przedstawiony w celu dostosowania zapisów do 

obowiązujących przepisów. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski zapytał czy w związku z tą zmianą spodziewany 

jest wzrost wydatków na zwrot kosztów dowozu? 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska odpowiedziała, że nie. Jest to inny sposób wyliczania, ale koszt 

raczej się nie zmieni. 

Radny Roman Cech zapytał, ile osób korzysta z tej formy dowozu dzieci? Czy gmina komuś odmówiła 

dowożenia dziecka?  

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że co do zasady gmina dowozi dzieci do szkoły. Niektórzy 

rodzice dowożą dzieci na własną rękę, gdyż najczęściej są to dzieci korzystające z placówek 

specjalistycznych. Gmina ma obowiązek zapewnienia dowozu. Jeżeli nie ma placówki na terenie gminy, 

gmina musi dowieźć do szkoły. Bywały sytuacje, w których rodzice nie przedstawili orzeczenia 

o potrzebie kształcenia, w takiej sytuacji było odmówione.  

Do projektu uchwały nie zgłoszono więcej uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3   

Rewizyjna brak quorum 

Infrastruktury i Budżetu 4   

Skarg, Wniosków i Petycji 4   



4) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego programu współpracy Gminy Dębnica Kaszubska 

z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami działającymi w sferze pożytku publicznego 

na 2023 rok. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że projekt uchwały zakłada przeznaczenie 

200 000 zł na wspieranie i upowszechnianie kultury fizycznej, sportu i turystyki, 84 000 zł na naukę, 

edukację, oświatę i wychowanie poprzez promocję aktywnego spędzania czasu wśród dzieci 

i młodzieży, wspieranie aktywności oraz wyrównywanie szans edukacyjnych dzieci i młodzieży poprzez 

alternatywne formy edukacji, a także 20 000 zł na wydarzenia kulturalne i edukacyjne, a także 42 000 zł 

na wspieranie rozwoju turystyki, w tym terenów rekreacyjnych i urządzeń sportowych oraz promocję 

aktywnego spędzania czasu wolnego wśród dzieci i młodzieży. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3   

Rewizyjna brak quorum 

Infrastruktury i Budżetu 4   

Skarg, Wniosków i Petycji 4   

O godzinie 11:27 na posiedzenie dołączył radny Krzysztof Badowski. 

5) Projekt uchwały w sprawie poboru podatku rolnego, podatku leśnego oraz podatku od 
nieruchomości w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że ten projekt uchwały jest adekwatny co do 

uchwały o inkasentach przy gospodarowaniu odpadami. Aktualizacja uchwały do zapisów ustawowych 

tj. wykazanie z imienia i nazwiska inkasentów. Stawki i zasady nie uległy zmianie. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna brak quorum 

Infrastruktury i Budżetu 3   

Skarg, Wniosków i Petycji 4   

Radny Marian Batóg, członek Komisji Infrastruktury i Budżetu nie brał udziału w głosowaniu. 

6) Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że rozporządzenie Ministra Finansów określa 

maksymalne stawek podatku od nieruchomości. Stawki ustalono na tych samych zasadach co w roku 

ubiegłym. Najbardziej znaczący podatek tj. od gruntów pozostałych wynosi 0,41 zł, a od pozostałych 



budynków lub ich części 8,45 zł. W związku z tymi podwyżkami zysk dla gminy wyniesie 474 tys. zł. 

Wzrost o 11,8%, za „pozostałe” 20%. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że niestosując stawek maksymalnych powoduje 

zmniejszenia uzyskania subwencji wyrównawczej. 

Zastępca Wójta Gminy Karol Żukowski  poinformował, że maksymalne stawki to 100%, obniżając 

podatek mamy np. 75%, o tyle zmniejszy się subwencja z ministerstwa, bo wychodzą z założenia, że 

jesteśmy na tyle bogaci, że pomniejszą dodatkowe środki. Im większe podatki, tym większe środki 

z budżetu państwa. Maksymalne stawki, to maksymalny zysk z budżetu państwa. 

Radny Krzysztof Badowski zaproponował coroczne podnoszenie stawek podatku o 5% więcej jak 

inflacja. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że Zakład Gospodarki Komunalnej został zobligowany 

do złożenia informacji podatkowej. Wyliczona wysokość podatku jaką będzie wpłacał zakład wynosi 

400 tys. zł. W ramach tego podatku spółka zostanie dotowana w sprzęcie lub w innej formie. 

Radny Krzysztof Badowski zaproponował rozważenie wycofania zwolnienia biblioteki, klubów wiejskie 

z płacenia podatków. Ze względu na niewielki koszt zwolnień z podatku, zrezygnował z tego pomysłu. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że każdy z podmiotów, który wystąpi o zwolnienie 

z podatku, musi je otrzymać. Zapis o zwolnieniach za sieci wodociągowe nie został ujęty w projekcie 

uchwały. Jeżeli taka będzie wola, zapisy § 2 mogą zostać usunięte.  

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna brak quorum 

Infrastruktury i Budżetu 4   

Skarg, Wniosków i Petycji 4   

7)  Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że stawki podatku były poniżej minimalnych 

opublikowanych w tym roku, stąd też potrzeba podjęcia nowej uchwały, utrzymującej minimalne 

stawki podatku od środków transportowych. Wysokość podatku z tego tytułu, która wpłynęła do 

budżetu gminy wynosi 134 tys. zł. Na przyszły rok wyniesie 142 tys. zł. 

O godzinie 12:12 na posiedzenie dołączyła radna Jadwiga Lejczak.  

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że dzięki obniżeniu stawek podatku, przeniosła się firma 

transportowa i zostało zarejestrowanych 49 autobusów, co daje prawie 22 tys. zł. 

  



Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna 1  1 

Infrastruktury i Budżetu 2  2 

Skarg, Wniosków i Petycji 3  1 

8) Projekt uchwały w sprawie emisji obligacji. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że planowane było 5 mln zł kredytów/obligacji, 

udało się zejść do niższej kwoty. Część inwestycji została przesunięta na przyszły rok/lata. Z racji 

realizacji inwestycji z własnych środków, potrzeba zaciągnąć obligacje na około 2,5 mln zł. Niższe marże 

banku w obsłudze obligacji. 

Radny Krzysztof Badowski zapytał, ile wyniesie oprocentowanie obligacji i jaki będzie koszt rocznej 

obsługi tych obligacji. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że marża banku wyniesie około 1-1,1% i jest ona 

stała. Do kosztów należy doliczyć WIBOR 6M, co da łącznie prawie 9%. Wszystko zależy od 

kształtowania się WIBORU. 

Radny Marian Batóg zapytał, czy gmina ma inne możliwości? Wolałby nie zadłużać gminy i 

zrezygnować z inwestycji. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka odpowiedziała, że można zrezygnować z realizacji inwestycji, które są 

zaplanowane. Wzrastają koszty funkcjonowania urzędu i jednostek. Zaciągając 2,5 mln zł, możemy 

realizować inwestycje, które są już rozpoczęte albo zaplanowane. Nie wykonując inwestycji 

pozbywamy się wysokości budżetu. Na 2023 rok zaplanowano 63 mln zł, a prawie 22 mln zł wydatków 

inwestycyjnych. Nie należy działać zachowawczo. Nawet bogate gminy zaciągają zobowiązania i są 

zadłużone, żeby móc realizować inwestycje. 

Radny Piotr Paczesny zapytał jakie są nowe inwestycje zaplanowane na 2023 rok. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka odpowiedziała, że zakup wozu bojowego dla OSP Motarzyno oraz zakup 

agregatów. Pozostałe inwestycje były zaplanowane w tym roku i nastąpi kontynuacja ich realizacji. 

Zastępca Wójta Gminy Karol Żukowski poinformował, że inwestycje na Osiedle Północ są zapewnione 

środki. Lepiej jest zrealizować inwestycję, na którą przyznano środki, aniżeli z niej zrezygnować 

i później z własnego budżetu to realizować. Realizacja budowy dróg jest inwestycją w przyszłość. 

Chodzi o sprzedaż działek, osiedlanie się nowych mieszkańców, którzy będą płacić podatki w tej 

gminie. 

  



Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna brak quorum 

Infrastruktury i Budżetu 4   

Skarg, Wniosków i Petycji 4   

Podczas głosowania nieobecna była radna Jadwiga Lejczak członek Komisji Rewizyjnej. 

9) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz zapoznała z treścią uzasadnienia do projektu uchwały. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna 1  1 

Infrastruktury i Budżetu 4   

Skarg, Wniosków i Petycji 4   

10) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska 
na lata 2022-2035. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że projekt uchwały stanowi odzwierciedlenie 

zmian dokonanych w projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna 1  1 

Infrastruktury i Budżetu 4   

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

Radny Marina Batóg, członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji nie brał udziału w głosowaniu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski przypomniał, że każda z komisji ma obowiązek 

wypracować opinię o projekcie uchwały budżetowej na 2023 rok. Termin na to jest do 25.11. 

Ad. 3 

Radny Piotr Paczesny zgłosił, że na polu zlokalizowanym po prawej stronie, jak się jedzie do 

Słupska była wylewana gnojowica w sposób rozbryzgowy. Należałoby sprawdzić, czy mogą w ten 

sposób to robić. Według Niego trzeba od razu zaorać pole. Dodatkowo przetwórstwo rybne z Krzywani 



zostało złapane na zrzucie ścieków do lasu. Teraz jest podejrzenie, że mogą mieć obejście i nie 

przepuszczać ścieków przez licznik. W Brzezińcu przy drodze Warblewo – Borzęcinko stoi sucha brzoza, 

zagrażająca bezpieczeństwu uczestnikom ruchu. Drzewo stoi w pasie drogowy, który nie jest 

własnością Lasów Państwowych. Na parkingu przy drodze wojewódzkiej 210, niedaleko wjazdu do 

Dębnicy Kaszubskiej, składowane są gałęzie. Coraz więcej śmieci się w nich znajduje. Do Zarządu Dróg 

Wojewódzkich trzeba zgłosić potrzebę ich usunięcia. Gałęzie te leża na tym parkingu już od długiego 

czasu. 

Ad. 4 

O godzinie 13:27 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski zamknął posiedzenie 

wspólne wszystkich komisji. 

 

Protokołowała: 

Emilia Konopka 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Obrady prowadził: 

Witold Leśniewski 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Dębnica Kaszubska 


